

# 2025 Spring Anshan Normal University Chinese Language and Culture Course Admission Guide

## 1. Requirements

- 1.1 The applicants shall abide by China's law and know and respect Chinese people's customs.
- 1.2 The applicants shall abide by Anshan Normal University's rules and regulations and take actively part in university's activities.
- 1.3 The applicants shall hold good attitudes toward study with certain financial conditions.

## 2. Qualification

- 2.1 The applicant shall be from cooperative institute. He/she must be in good health.
- 2.2 The applicants shall not gain other scholarship, including Chinese Government Scholarship and other exchange scholarship categories.

## 3. Content

- 3.1 category: Chinese Language Training Students
- 3.2 fee: The students are free from tuition fee, and the students shall pay other fees on their own.
- 3.3 study period: from March to July 2025

## 4. Quota

**RMUTP University** could recommend 2 students of full scholarship for application.

## 5. Application Documents

- 5.1 from RMUTP University
  - 5.1.1 Official confirmation letter of recommended students (file one, PDF)
  - 5.1.2 Collective form of recommended student information (file two, excel)
- 5.2 from the applicant
  - 5.2.1 ANU International Students Application Form (file three, fill in Chinese or English, PDF)
  - 5.2.2 Highest academic qualification certificate and transcript translated in Chinese and certified by concerned authorities (PDF)
  - 5.2.3 biodata page of passport
  - 5.2.4 blank page of passport, and latest visa page and entry and exit stamps if entered into China before
  - 5.2.5 e-photo (3.5cm\*4.9cm, white background, JPG)

## 6. Tips

- 6.1 Application time: October 21 to December 13, 2024
- 6.2 Application process
  - 6.2.1 The cooperative institute shall collect and send the documents of all applicants before December 13, 2024. And we will review all the documents and organize online interviews then (Online Interview is due to be held about December 16, 2024).
  - 6.2.2 The admission list will be confirmed after about one week of the online interview.
  - 6.2.3 The students enrolled shall pay the registration fee 600 yuan.

6.2.4 Students shall log in "Study in China" (<https://www.studyinchina.edu.cn>) and select the column of "Visa Application" on the homepage, and input the name, passport number and email address to download JW202 form (for one academic year applicants) or DQ form (for one semester applicants). Students shall take DQ form to the Chinese Embassy (Consulate) for visa X2 application.

6.3 The students enrolled shall take passport, DQ form, and 8 photos to register in our university within the required date.

6.4 New comers will take the placement test within one week after registration and be assigned to corresponding classes.

6.5 If students fail to complete study due to personal reasons, their study period of the scholarship will not be extended.

6.6 All students have to buy insurance for international students after register in the university, and the fee is 400 yuan for half a year.

6.7 The email address provided by the student must be accurate, involving the download of DQ form and acceptance of the verification code.

## **7. Contact Information**

School: School of International Education, Anshan Normal University

Address: No. 43, Ping'an Street, Tiedong District, Anshan City, Liaoning Province, China

Contact Person: CUI Xu

Post Code: 114007

Office phone: 0086-412-**2960290**

Fax: 0086-412-2961819

Website: [www.asnc.edu.cn](http://www.asnc.edu.cn)

Email: [cuiXu82@163.com](mailto:cuiXu82@163.com)

Files Attached:

1. Official confirmation letter of recommended students
2. Collective form of recommended student information
3. Anshan Normal University admission application form for foreign students

# 鞍山师范学院校际交换生招生简章

## 一、申请条件：

- 1、遵守中华人民共和国的法律，尊重中国人民的风俗习惯。
- 2、遵守鞍山师范学院的各项规章制度，积极参加学校组织的各项活动。
- 3、学习态度端正、成绩良好；具备在华完成学业的经济条件。

## 二、申请资格

- 1、申请人须为 **RMUTP** 大学在籍学生，身体健康。
- 2、未获中国政府奖学金及其他奖学金。

## 三、内容及期限：

类别：汉语进修生

费用：免除学费，其它费用自理。

学习期限：2025 年 3 月至 2025 年 7 月

## 四、推荐名额

**2 个**推荐名额

## 五、申请材料：

### （一）校方

- 1、友校提供的推荐学生名单（见附件 1，PDF 格式）
- 2、推荐学生信息汇总表（见附件 2，EXCEL 格式）

### （二）学生个人

- 1、鞍山师范学院外国留学生入学申请表（见附件 3，请用中文或英文填写，PDF 格式）
- 2、前置学历证书和前置学历阶段成绩单（申请者至少达到高中学历，证书需公证和中文翻译，PDF 格式）
- 3、护照首页（PDF 格式）
- 4、签证页（空白页，以及最近一次来华签证页和出入境章页；PDF 格式）
- 5、电子照片

注：申请学生将个人材料发给友校项目负责老师，汇总后统一发给我校。

## 六、注意事项：

### 1、申请时间：

（1）2024 年 10 月 21 日—12 月 13 日

### 2、录取程序：

(1) 我校在 12 月 13 日前收到所有申请材料后将进行材料审核，确定通过审核的申请人员后开展线上面试（预计线上面试时间为 12 月 16 日左右）。

(2) 面试后一周内确认录取名单。

(3) 录取学生缴纳报名费 600 元。

(4) 被录取者登录“留学中国网”（<https://www.studyinchina.edu.cn>）首页【Visa Application】栏目，并输入姓名、护照号、邮箱地址可下载 DQ 表（一学期申请者），被录取者可持 DQ 表到所在国中国使（领）馆办理来华入境签证。被录取者应持“X2”签证来华。

3、被录取者按我校规定的时间持护照、DQ 表及 8 张 2 寸免冠照片（同护照，白色背景）等材料到我校国际教育学院留学生办公室报到。

4、新生报到后一周内参加汉语笔试和口试，确定汉语水平，并分配到相应的班级。

5、校际交换生如因个人原因不能按期完成学业，其奖学金/交换期限不予延长。

6、按照中国政府规定，学生入校后必须购买来华留学生综合医疗保险费，费用 400 元/半年。

7、学生提供电子邮箱地址一定要求准确，涉及后续学生下载 DQ 表和用于获取发送给该邮箱的验证码。

## 七、联系方式

学 校：鞍山师范学院国际教育学院

地 址：中国辽宁省鞍山市铁东区平安街 43 号

联 系 人：崔旭

邮 编：114007

办公电话：0086-412-2960801

传 真：0086-412-2961819

网 址：[www.asnc.edu.cn](http://www.asnc.edu.cn)

电子邮箱：[cuixu82@163.com](mailto:cuixu82@163.com)

附件

1. 友校提供的推荐学生名单
2. 推荐学生信息汇总表
3. 外国留学生入学申请表





# 鞍山师范学院

## 外国留学生入学申请表

Anshan Normal University  
Prospective International Student Application Form

地址/Add.: 中国辽宁省鞍山市铁东区平安街 43 号  
No. 43, Ping'an Street, Tiedong District, Anshan, Liaoning, 114007, China

电话/Tel.: +86-412-2960801

传真/Fax: +86-412-2961819

邮箱/Email: anulxs@hotmail.com

网址/Website: www.asnc.edu.cn

### 个人基本信息/Personal Information

英文用名/English Name: 姓/Family Name	名/Given Name	照片/Photo
中文姓名/Chinese Name:	性别/Sex: 男/M <input type="checkbox"/> 女/F <input type="checkbox"/>	
出生日期/Date of Birth: ____年/Y ____月/M ____日/D	国籍/Nationality:	
护照号码/Passport No.:	婚姻/Marital Status: 已婚/Married <input type="checkbox"/> 未婚/Single <input type="checkbox"/>	
出生地点/Place of Birth:	宗教/Religion:	
最后学历/Highest Academic Degree Obtained:	职业或身份/Current Occupation:	
工作或学习单位/Employer or Institution Affiliated:		
联系方式/Contact Information: 电话/Tel.:		电子邮箱/Email:
家庭地址、联系电话及邮编/Home Add. & Home Tel. & Post Code: _____		

### 学习及工作经历/Study and Work Experience (从高中或相当于高中学历写起/ from Senior High School till now)

学习或工作时间/Study or Working Period	学校或单位名称/School or Company Name	专业或职务/Major or Position
年/Y__月/M — ____年/Y__月/M		
年/Y__月/M — ____年/Y__月/M		
年/Y__月/M — ____年/Y__月/M		
年/Y__月/M — ____年/Y__月/M		

### 家庭成员/Family Members

父亲/Father	姓名/Full Name:	国籍/Nationality:	年龄/Age:	联系电话/Tel.:	职业/ Occupation:
母亲/Mother	姓名/Full Name:	国籍/Nationality:	年龄/Age:	联系电话/Tel.:	职业/ Occupation:
配偶/Spouse	姓名/Full Name:	国籍/Nationality:	年龄/Age:	联系电话/Tel.:	职业/ Occupation:

### 学习信息/Study Information

来华学习专业或研修的主要目的/Field of Study or Purpose of Study in China:

拟学习期限/Duration: from \_\_\_\_年/Y\_\_月/M 至 to \_\_\_\_年/Y\_\_月/M

已学中文时间/Chinese Study Experience: 无/no  < 6 months  6 months to 1 year  1-2 years  2-3 years  > 3 years

中文词汇量/Chinese Vocabulary: 无/none  100-500  500-1000  1,000-2,000  2,000-3500  3,500-5000  ≥ 5,000

来华学习或研修的经费来源/Source of Funding:  
 奖学金/Scholarship  自费/Self-supporting (经费提供者/financial support by \_\_\_\_\_)  其他 Other(备注/remark \_\_\_\_\_)

推荐人或推荐机构名称以及电话/Recommending Person or Institute Name and Tel.:

### 在华事务担保人信息/Information of Guarantor in Case of Emergency

姓名/Full Name:	与申请人关系/Relation to Applicant:
国籍/Nationality:	性别/Sex: 男/M <input type="checkbox"/> 女/F <input type="checkbox"/>
护照或身份证号码/Passport or ID Card No.:	出生年月/Date of Birth: ____年/Y ____月/M
通讯地址、邮编及电话/Add. & Post Code & Tel.:	

作为该生的在华事务担保人, 该生在鞍山师范学院学习期间出现任何意外或经济问题, 我将承担全部责任。

As the guarantor of the applicant's affairs in China, I guarantee to be responsible for any accident or financial problems during his/her study at Anshan Normal University.

担保人签名/Guarantor's Signature:

日期/Date:

### 申请人保证/Applicant's Guarantee

上述信息真实无误; 在鞍山师范学院学习期间遵守中国法律和学校的各项规章制度。

All the information above is true, and I shall abide by Chinese laws and regulations of ANU.

申请人签名/Applicant's Signature:

日期/Date:

### 申请需提交材料/Application Documents

护照(首页及空白页)、高中毕业证书和成绩单、在学证明或在职证明等扫描件。

Scanning documents of passport (first page and blank page), academic certificate and transcript of senior high school, in-study or work certificate.

## Confirmation Letter

We hereby confirm to recommend that the below students from the \_\_\_\_\_ University are participating in the Student Exchange Programme as scholarship students at Anshan Normal University, China (ANU) for their Chinese language study from March to July 2025.

Please find the students list with their basic information below:

No.	Full name	gender	date of birth	Passport number	nationality	Major & grade	Highest Academic Degree	Scholarship category
1								full
2								full
3								
4								
5								

\_\_\_\_\_ University (University or School stamp)

Signature:

Date: